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PROTOKÓŁ nr XXXVII/2017 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 25 października 2017 r. w godzinach 1000 – 1430  

w sali nr 26  Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Grzegorz Gorlo 

6. Zbysław Wojciech Grajek 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Bożena Maria Kamińska   

9. Zdzisław Koncewicz 

10. Karol Korneluk  

11. Stanisław Kulikowski 

12. Kamil Lauryn 

13. Andrzej Łuczaj  

14. Wojciech Malesiński    

15. Józef Wiesław Murawko 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Anna Ruszewska 

19. Irena Bożena Schabieńska  

20. Sławomir Jan Szeszko  

21. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

22. Andrzej Turowski 

23. Piotr Wasiukow  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, Skarbnik 

Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji          

i straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele 

radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXXVII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę 

- Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- Zastępcę Prezydenta Miasta 

Suwałk,  Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, Wiesława Stelmacha- Skarbnika Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że na wniosek Prezydenta Miasta Suwałki zostanie 

odtworzony nowy film promocyjny pt. „ Pogodne Suwałki”. 

Nastąpiło odtworzenie filmu. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został państwu radnym 

podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji. Na wniosek prezydenta ujęte w planie pracy 

tematy do rozpatrzenia w październiku tj. materiał z konsultacji społecznych i projekt uchwały 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych           

i Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 r. oraz projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem  pojazdów, procedowane będą 

w miesiącu listopadzie. 

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

Prezentacja filmu promującego  Miasto Suwałki. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXVI/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

25 września 2017 roku.                     

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                 

w Suwałkach od dnia  25 września 2017 roku.     

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla 

dzieci w wieku do lat 5. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra Hamerszmita                   
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w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra 

Hamerszmita w Suwałkach. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach                   

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach 

funkcjonującą w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 1 w Suwałkach  dla uczniów 

z niepełnosprawnością intelektualną oraz autyzmem i niepełnosprawnościami 

sprzężonymi, funkcjonującej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym                      

nr 1 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Specjalną nr 1 w Suwałkach 

funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 z Oddziałami 

Integracyjnymi w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 7 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 7 w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 8 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Aleksandry 

Piłsudskiej w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 9 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Alfreda 

Wierusz – Kowalskiego w Suwałkach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 10 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Olimpijczyków Polskich w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 6 im. 

Karola Brzostowskiego w Suwałkach w Branżową Szkołę I Stopnia nr 2 w Suwałkach 

funkcjonującą w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach w Branżową Szkołę I Stopnia nr 3 w Suwałkach funkcjonującą 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 w Suwałkach dla uczniów                                      

z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim oraz z autyzmem  funkcjonującej              

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach w Branżową Szkołę  
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I Stopnia Specjalną nr 1 w Suwałkach, funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym nr 1   w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Przysposabiającej do Pracy dla uczniów z niepełnosprawnością intelektualną                   

w stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami 

sprzężonymi funkcjonującej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1                    

w Suwałkach w Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Suwałkach, o której mowa 

w art. 18 ust. 1 pkt   2 lit. d ustawy – Prawo oświatowe, funkcjonującą w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Policealnej nr 1 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach            

w Szkołę Policealną nr 1 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. f ustawy – 

Prawo oświatowe, funkcjonującą w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Policealnej nr 2 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół Technicznych               

w Suwałkach w Szkołę Policealną nr 2 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 

lit. f ustawy – Prawo oświatowe, funkcjonującą w Zespole Szkół Technicznych                               

w Suwałkach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                 

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia              

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe Miasta Suwałki”. (Materiał w oddzielnej 

książeczce) 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

25. Interpelacje i zapytania radnych.   

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu Krzywólki w Suwałkach.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami:                   

Gen. K. Pułaskiego, Armii Krajowej, M. Reja i Obwodnicą Suwałk. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu ulicy Szwajcaria                       

w Suwałkach. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuż rzeki Czarnej 

Hańczy w Suwałkach. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie   ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania przewodniczących 

komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.   
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32. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia harmonogramu 

przyjęć obywateli przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2017 r.  

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok. (Materiał 

w oddzielnej książeczce)                           

34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035. (Materiał w oddzielnej książeczce) 

35. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

36. Wnioski i oświadczenia radnych. 

37. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXXVI/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

25 września 2017 roku.    

   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXXVI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu        

24 września 2017 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXXVI/2017 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  25 września 2017 roku.     

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  25 września 2017 roku  została przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla 

dzieci w wieku do lat 5.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

-  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska - przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 8  do protokołu. 

 

Irena Schabieńska stwierdziła, że przed reformą oświaty, koszty funkcjonowania oddziałów 
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przedszkolnych spoczywały w całości na samorządach. W tej chwili Państwo udziela subwencji 

na oddziały 5 i 6 latków. Zadeklarowała, że Klub PiS poprze ta uchwałę. 

Czesław Renkiewicz nie jest tak, że Państwo finansuje przedszkola. Miasto wydaje na ten cel 

blisko 14 mln. złotych natomiast subwencja na oddziały przedszkolne to kwota 3 mln. 800 tyś. 

złotych. Część subwencji jest przekazywana do przedszkoli niepublicznych. Prezydent 

podziękował za wsparcie Państwa. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/457/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci w wieku do lat 5.

 - stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra Hamerszmita           

w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra 

Hamerszmita w Suwałkach.  

Zdzisław Przełomiec, dla sprawności przebiegu obrad, poprosił aby wnioski o przyjęcie 

uchwał i opinie Komisji w sprawach uchwał oświatowych z pkt. 6 – 20 porządku obrad 

przedstawić w tym punkcie.  

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwał od pkt. 6 do 

20 porządku obrad  -  załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska - przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji dotyczącą uchwał od pkt. 6 do 20 porządku obrad - załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/458/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra Hamerszmita w Suwałkach                   

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. ks. Kazimierza Aleksandra Hamerszmita        

w Suwałkach.                                                                                                                       

 - stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach                   

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/459/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 6 im. Aleksandry Kujałowicz w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach           

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach 

funkcjonującą w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XXXVII/460/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 9 im. Włodzimierza Puchalskiego w Suwałkach funkcjonującą                

w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach.                                                                                             

- stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 1 w Suwałkach  dla uczniów                               

z niepełnosprawnością intelektualną oraz autyzmem i niepełnosprawnościami 

sprzężonymi, funkcjonującej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym                      

nr 1 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Specjalną nr 1 w Suwałkach 

funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach.

  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/461/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej Specjalnej nr 1 w Suwałkach  dla uczniów z niepełnosprawnością 

intelektualną oraz autyzmem i niepełnosprawnościami sprzężonymi, funkcjonującej        

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową Specjalną nr 1 w Suwałkach funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach.                                                                            

- stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 3 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 z Oddziałami 

Integracyjnymi w Suwałkach.   

        

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   
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 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/462/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia  przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół nr 3                   

w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi        

w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Ad pkt.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 7 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 7 w Suwałkach. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/463/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół                           

nr 7 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 7 w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 8 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Aleksandry 

Piłsudskiej w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/464/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
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z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół nr 8                     

w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Aleksandry Piłsudskiej              

w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 9 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Alfreda 

Wierusz – Kowalskiego w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/465/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół nr 9                    

w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Alfreda Wierusz – Kowalskiego  

w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół nr 10 w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Olimpijczyków Polskich w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/466/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 
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w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół nr 10                  

w Suwałkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 z Oddziałami Integracyjnymi      

im. Olimpijczyków Polskich w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 6 

im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach w Branżową Szkołę I Stopnia nr 2 w Suwałkach 

funkcjonującą w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/467/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

nr 2 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego             

w Suwałkach w Branżową Szkołę I Stopnia nr 2 w Suwałkach funkcjonującą                   

w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach w Branżową Szkołę I Stopnia nr 3 w Suwałkach 

funkcjonującą w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/468/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 
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w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

nr 3 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach                 

w Branżową Szkołę I Stopnia nr 3 w Suwałkach funkcjonującą w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 1 w Suwałkach dla uczniów                                      

z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim oraz z autyzmem  funkcjonującej              

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach w Branżową Szkołę  

I Stopnia Specjalną nr 1 w Suwałkach, funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym nr 1   w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/469/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

Specjalnej nr 1 w Suwałkach dla uczniów  z niepełnosprawnością intelektualną                  

w stopniu lekkim oraz z autyzmem  funkcjonującej w Specjalnym Ośrodku                  

Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach w Branżową Szkołę  I Stopnia Specjalną     

nr 1 w Suwałkach, funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1   

w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Przysposabiającej do Pracy dla uczniów z niepełnosprawnością intelektualną                   

w stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami 

sprzężonymi funkcjonującej w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1                    

w Suwałkach w Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Suwałkach, o której mowa 

w art. 18 ust. 1 pkt   2 lit. d ustawy – Prawo oświatowe, funkcjonującą w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
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 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/470/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Przysposabiającej do 

Pracy dla uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub 

znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi funkcjonującej           

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach w Szkołę Specjalną 

Przysposabiającą do Pracy w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt   2 lit. d 

ustawy – Prawo oświatowe, funkcjonującą w Specjalnym Ośrodku                             

Szkolno-Wychowawczym nr 1 w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Policealnej nr 1 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach            

w Szkołę Policealną nr 1 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. f ustawy – 

Prawo oświatowe, funkcjonującą w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/471/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Policealnej nr 1                       

w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach w Szkołę Policealną      

nr 1 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. f ustawy – Prawo oświatowe, 

funkcjonującą w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Ad  pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

Szkoły Policealnej nr 2 w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół Technicznych               

w Suwałkach w Szkołę Policealną nr 2 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 
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lit. f ustawy – Prawo oświatowe, funkcjonującą w Zespole Szkół Technicznych                               

w Suwałkach. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       –  0, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XXXVII/472/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Policealnej nr 2              

w Suwałkach funkcjonującej w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w Szkołę 

Policealną nr 2 w Suwałkach, o której mowa w art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. f ustawy – Prawo 

oświatowe, funkcjonującą w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                 

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                          

-  załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 30  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXXVII/473/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                 

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 35  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/474/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

                                            - stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

 



16 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia              

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe Miasta Suwałki”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/475/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną         

i paliwa gazowe Miasta Suwałki”. 

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 40 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn - wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/476/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 
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w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

- stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Anna Ruszewska 

1. Radna zapytała o nowo wprowadzoną kategorię projektów warunkowych w Suwalskim 

Budżecie Obywatelskim na 2018 rok. Warunkowo zostały wpisane 4 projekty. Mieszkańcy 

obawiają się, że oddając głosy na jeden z tych projektów, a projekt nie spełni wymagań 

formalnych, zostanie odrzucony. Kto ustala listę warunków i czy ta sytuacja jest zgodna                 

z uchwałą Rady Miejskiej  w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. 

2. Radna zapytała o  możliwości pozyskania dodatkowego źródła finansowania 

zewnętrznego brakującej kwoty 10 mln złotych na budowę hali sportowo- widowiskowej      

w Suwałkach. 

 

Wojciech Pająk 

1. Radny zapytał o gospodarkę miejską zielenią, drzewostanem, jego wycinki i nasadzeń,                      

w związku z prowadzonymi inwestycjami drogowymi w mieście Suwałki. Radny poprosił                    

o podanie ilości nasadzeń drzew w tym roku ( bilansu ) oraz informacji czy sadzone są 

rodzime gatunki drzew. 

2. Radny zapytał czy planowana jest w mieście Suwałki, oprócz rozbudowy istniejących, 

budowa nowego przedszkola. 

3. Radny zapytał o możliwości wybudowania przy suwalskich przedszkolach zewnętrznych 

wiat, gdzie dzieci mogłyby, pomimo złych warunków atmosferycznych, przebywać na 

zewnątrz budynków przedszkolnych i uczestniczyć tam w zajęciach. Radny proponuje aby 

to zrealizować przy okazji remontów i modernizacji przedszkoli.  

 

Jacek Juszkiewicz 

Radny zgłosił problem Pani Apolonii Trzcianowskiej, mieszkanki posesji przy ulicy 

Łokietka 2 w Suwałkach. Teren posesji jest stale zalewany przez wody opadowe. Radny 

stwierdził, że problem nasilił się w wyniku przeprowadzonej budowy ulicy Łokietka. 

Wnioski o pomoc mieszkańców kierowane do Miasta Suwałki nie przyniosły oczekiwanego 

skutku. Mieszkańcom tej posesji poradzono wybudowanie studni chłodnej. Radny poprosił 

o ostateczne rozwiązanie problemu Pani Trzcianowskiej. 

 

Tadeusz Czerwiecki 

1. Radny przedstawił sytuację opłat jakie spółdzielnie mieszkaniowe ponoszą za 

odprowadzenie wód opadowych. Radny stwierdził, że w związku z wprowadzeniem nowej 

Ustawy Prawo wodne, od 25 sierpnia br., naliczanie przez PWiK w Suwałkach opłat za ich 

odprowadzenie jest niezgodne z prawem. Ustawa nie definiuje pojęcia wód opadowych. 

Innego zdania jest PWiK, który wystawił noty obciążeniowe, a w przypadku ich 

nieopłacenia, zagroził zablokowaniem sieci odprowadzającej wody opadowe. Dodał, że 

tylko w Suwałkach są naliczane opłaty za odprowadzanie wód opadowych. Stwierdził, że 
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PWiK nie ma podstaw prawnych do obciążania spółdzielni. Radny poprosił PWiK                      

o przedstawienie umowy zgodnej z prawem oraz o odstąpienie od groźby zablokowania 

odpływów sieci deszczowej. Do chwili obecnej, radny nie otrzymał proponowanego wzoru 

nowej umowy. Międzyzakładowa Spółdzielnia Mieszkaniowa jest nadal zainteresowana 

współpracą z PWiK przy odprowadzania wód deszczowych. 

2. Radny zgłosił problem braku podanego numeru telefonu operatora strefy płatnego 

parkowania w Suwałkach, a w związku z tym braku możliwości zgłoszenia przez 

parkujących kierowców niedziałających parkometrów. 

 

Zdzisław Koncewicz 

1. Radny zgłosił problem zbyt krótkiego cyklu zielonego sygnału świetlnego na lewoskręcie       

z ulicy Kościuszki w ulicę Wigierską.  

2. Radny zgłosił problem polegający na zbyt wczesnym wyłączaniu i zbyt późnym 

włączaniu oświetlenia suwalskich ulic. Ponad to radny zgłosił słabe oświetlenie ulicy Emilii 

Plater. 

 

Zbigniew Roman De- Mezer 

Radny zgłosił problem zbyt długiego czasu zamknięcia przejazdu kolejowego podczas 

przejazdu pociągu na ulicy Sejneńskiej. Według radnego, przejazd jest każdorazowo 

zamykany na 15-20 minut. Tworzą się ogromne korki. Według PKP czas zamknięcia rogatek 

wynosi średnio 7 min. Radny poprosił o wystosowanie pism do PKP przez Zarząd Dróg               

i Zieleni, Straż Miejską, Pogotowie Ratunkowe, Straż Pożarną i Policję o skrócenie czasu 

zamknięcia przejazdu. Pismo powinno być umotywowane względami bezpieczeństwa              

i niemożnością szybkiego dojazdu pojazdów służb ratunkowych w przypadku zaistnienia 

sytuacji awaryjnych. 

 

Irena Schabieńska 

1. Radna zgłosiła problem niedostatecznego oświetlenia miejsca usytuowania przystanku 

komunikacji miejskiej przy ulicy Świerkowej na wysokości ulicy Chabrowej. 

2. Radna zgłosiła utrudniony i niebezpieczny wyjazd z ulicy Chabrowej na ulice Świerkową. 

Powodem tego jest biegnąca blisko posesji ścieżka rowerowa i wyjeżdżający                                 

z ulicy Chabrowej nie są w stanie w odpowiednim czasie dostrzec nadjeżdżającego 

rowerzysty wyjeżdżającego za płotu. Radna proponuje zastosowanie lustra. 

3. Radna zapytała o „ Bony szkoleniowe”. Przypomniała, że według oficjalnych zapowiedzi, 

program powinien ruszyć prawie miesiąc temu. Do chwili obecnej rekrutacja do projektu nie 

ruszyła. Poprosiła o informacje o przyczynach takiego stanu, zasad programu i możliwości 

skorzystania. 

4. Radna podziękowała Pani Prezydent za informację, o która poprosiła, na temat ilości 

zwolnień i angaży suwalskich nauczycieli oraz ilości godzin ponadwymiarowych. 

Przedstawiła te dane dodając swój komentarz.  Zapytała, czy dziewięcioro zwolnionych 

nauczycieli z suwalskich placówek oświatowych otrzymało propozycje zatrudnienia na 

stanowiskach nauczycieli w innych placówkach. 
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Grzegorz Gorlo 

Radny zadał pytania w związku z przeprowadzonym konkursem na stanowisko Prezesa 

Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach. Czy członek Rady 

Nadzorczej PWiK, który rezygnując z zasiadania w Radzie Nadzorczej wygrał konkurs na 

Prezesa, uczestniczył w tworzeniu i przygotowaniu procedur  konkursu. Których 

kandydatów i czego dotyczyły uchybienia formalne. Czy którykolwiek z kandydatów  złożył 

dokumenty w których poświadczył nieprawdę. Czy RN stwierdzając nieprawdę                          

w dokumentach powiadomiła właściwy organ. Czy Pan Prezydent wiedział o powiazaniach 

rodzinnych kandydata który wygrał konkurs z  jednym z radnych Rady Miejskiej                       

w Suwałkach. Czy Prezydent darzy dalszym zaufaniem Radę Nadzorczą. 

 

Karol Korneluk 

1. Radny zapytał czy do Suwałk dotarła, oceniana według radnego, niezdrowa moda na 

odmowę szczepień dzieci. 

2.  Radny zapytał, jakie samorząd zamierza podjąć kroki aby ukrócić proceder spalania 

śmieci w instalacjach grzewczych niektórych suwalczan. 

3. Radny zapytał, jakie okoliczności i fakty skłoniły Prezydenta Miasta Suwałk do 

ponownego ogłoszenia konkursu na stanowisko Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji  w Suwałkach. 

4. Radny zapytał jakie są plany zagospodarowania placu u zbiegu ulic Świerkowej i Jana 

Pawła II gdzie miał powstać sklep wielkopowierzchniowy. 

5. Radny zapytał o planowane kroki władz Miasta w celu zmniejszenia wydatków 

budżetowych na schronisko dla zwierząt. 

 

Bogdan Bezdziecki 

Radny zgłosił problem braku koordynacji prac remontowych, ich kumulacji, na suwalskich 

drogach. W związku z tym następuje częściowy paraliż komunikacyjny i ogromne 

niezadowolenie kierowców. 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu Krzywólki w Suwałkach.  

  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek  o podjęcie uchwały                        

- załącznik nr 43 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 44  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 45  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
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 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/477/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zachodniej 

części rejonu Krzywólki w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami:                   

Gen. K. Pułaskiego, Armii Krajowej, M. Reja i Obwodnicą Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 48  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/478/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami: Gen. K. Pułaskiego,                  

Armii Krajowej, M. Reja i Obwodnicą Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu ulicy Szwajcaria                       

w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 50 do protokołu.  
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Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 51  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/479/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zachodniej części rejonu ulicy Szwajcaria w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuż rzeki Czarnej 

Hańczy w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 53 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz - przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji- załącznik nr 54  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 55  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/480/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuż rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie   ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że pismem z dnia 25 września br.  radny Zdzisław 

Stanisław Ścięgaj wyraził wolę pracy w Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz                

w Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach w związku z powyższym  

zachodzi konieczność dokonania zmian w uchwale w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych komisji Rady Miejskiej  w Suwałkach.   

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/481/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 57 do protokołu 

 

Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania 

przewodniczących komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że członkowie Komisji Spraw Społecznych                                    

i Bezpieczeństwa wskazali jako kandydata na przewodniczącego radnego Kamila Lauryna. 

Wskazanie stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

W związku z powyższym uprzejmie poprosił o wpisanie nazwiska radego do przekazanego                      

w materiałach sesyjnych projektu uchwały i przystąpienie do głosowania.  

 

Jacek Juszkiewicz wyraził opinię negatywną w imieniu Klubu PiS dotyczącą kandydatury 

Kamila Lauryna w kontekście dyskryminacji i nierównego traktowania przedstawicieli PiS        

w obsadzaniu przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji Rady Miejskiej                         

w Suwałkach. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 13 radnych,   

 przeciw       – 9 radnych, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/482/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania przewodniczących komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

harmonogramu przyjęć obywateli przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2017 r. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w związku z powołaniem do Rady Miejskiej                           

w Suwałkach nowego  radnego Zdzisława Stanisława Ścięgaja  zachodzi konieczność 

dokonania zmian   w uchwale Rady Miejskiej  w Suwałkach nr XXVIII/342/2016 z dnia                     

28 grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia harmonogramu przyjęć obywateli przez radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach w 2017 r. Stąd stosowny projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/483/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

o zmianie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu przyjęć obywateli przez radnych 

Rady Miejskiej w Suwałkach w 2017 r.                                                                                     

- stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 61 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 62  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  8 radnych, 

  wstrzymał się      –  1 radnych. 

 

Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/484/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

o zmianie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok. 

- stanowi załącznik nr 63 do protokołu 

 

Ad pkt. 34 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 64 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 65  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  8 radnych, 

  wstrzymał się      –  1 radnych. 

 

Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXXVII/485/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 października 2017 r. 

o zmianie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej                

Miasta Suwałki na lata 2017–2035. 

- stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

 

Ad pkt. 35 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz Łukasz Kurzyna- Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk, Ewa 

Beata Sidorek- Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk, Grzegorz Kochanowicz- Prezes 

Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Sp. z o.o. 
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Annie Ruszewskiej 

1. Prezydent odpowiedział, że cztery projekty zgłoszone do Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego 2018 zostały wpisane warunkowo. Powodem tego było niezgodne                          

z obowiązującym prawem lokalizacje inwestycji- przepisy wykonawcze do prawa 

budowlanego mówiące o lokalizacji i warunkach technicznych, miedzy innymi                             

o odległościach usytuowania obiektów budowlanych od granicy działki. Można będzie 

zrealizować takie projekty w przypadku uzyskania zgody na odstąpienie od przepisów 

budowlanych ze strony Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa. Jeśli te wnioski 

zgłoszone do SBO przejdą procedurę głosowania i będą zatwierdzone do realizacji, wówczas 

postaramy się o przedmiotowe zwolnienia. 

2.  Prezydent odpowiedział, że po otrzymaniu dotacji z Ministerstwa Sportu i Turystyki  

kwocie 10 mln. złotych, pozostała kwota potrzebna na realizację inwestycji miała pochodzić       

z budżetu miasta. Kosztorys inwestorski szacował inwestycję na 27 mln złotych. Najniższa 

oferta zaproponowana i przyjęta w przetargu na budowę hali to 37 mln zł. Najwyższa oferta 

opiewała na 55 mln zł. Prezydent zwrócił się w sprawie dodatkowego wsparcia finansowego 

inwestycji do Zarządu Województwa Podlaskiego, Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz 

miejscowych parlamentarzystów o wsparcie tych działań. Inwestycja ma być ukończona              

w 2019 roku, stąd koszty rozkładają się na dłuższy okres, 3 lata, 3 budżety Miasta Suwałki. 

Jest sporo czasu na poszukiwanie brakujących środków finansowych. 

 

Wojciechowi Pająkowi 

1. Prezydent odpowiedział, że bilans wycinki i nasadzeń drzew jest dodatni w kierunku 

nasadzeń. Szczegółowa informacja zostanie przedstawiona na piśmie. 

2. Prezydent odpowiedział, że mamy rekordową liczbę dzieci w przedszkolach. Ilość dzieci 

objętych wychowaniem przedszkolnym to 90% uprawnionych. Wkrótce powstanie nowe 

przedszkole przyzakładowe przy Fabryce Forte. Miasto ma w planie rozbudowę przedszkola    

nr 1, co pozwoli utworzyć 4 nowe oddziały. W chwili  obecnej brakuje miejsc w suwalskich 

żłobkach. Samorząd przygląda się temu problemowi i w najbliższej perspektywie, w miarę 

możliwości, postara się ten stan poprawić.  Ewa Sidorek dodała, że w roku ubiegłym 

utworzono 13 oddziałów przedszkolnych przy szkołach, w tym roku utworzono 

dodatkowych 5 oddziałów oraz zainwestowano blisko 200 tysięcy złotych w nowe 

wyposażenie zapewniające wysoki komfort i bezpieczeństwo przedszkolakom. W 2017 

roku, samorząd wywiązał się w pełni z obowiązku zabezpieczenia miejsc w placówkach 

przedszkolnych. 

3. Ewa Sidorek odpowiedziała, że wychodzenie dzieci na zewnątrz przedszkoli zawiera się                 

w podstawie programowej wychowania przedszkolnego. Jedna godzina z pięciu jest wręcz 

obowiązkowa do realizacji na świeżym powietrzu. Zachęcamy nasze placówki przedszkolne 

do zgłaszania innowacyjnych pomysłów wychowawczych. Ponad to samorząd ciągle 

pozyskuje finansowe środki zewnętrzne na rozwój przedszkoli. W tym roku wybudowano 

nowe place zabaw przy przedszkolach oraz zakupiono wiele pomocy dydaktycznych do 

działań i zabaw niestandardowych. Wkrótce, dzięki kolejnemu projektowi, do przedszkoli 

wkroczą dalsze innowacje.  
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Jackowi Juszkiewiczowi 

Prezydent, po rozpoznaniu możliwości technicznych, podjął decyzję o kolejnym wyraźnym 

podwyższeniu zjazdów wraz z podwyższeniem krawężnika i zastosowaniem klinów 

najazdowych w obrębie posesji przy ulicy Łokietka 2. Roboty te zostaną wykonane przez 

Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach w miesiącu listopadzie 2017 r. Grzegorz Kochanowicz 

dodał, że umiejscowienie budynku przy ulicy Łokietka 2 jest w najniższym punkcie                       

w stosunku do terenów przyległych co powoduje, że wszelkie wody opadowe spływają            

w jego kierunku. Obecna wydajność przylegającej sieci deszczowej podczas gwałtownych 

opadów deszczu jest niewystarczająca, a jej przebudowa jest technicznie i ekonomicznie 

nieuzasadniona. Należy przyjąć plan budowy mniejszych zbiorników retencyjnych 

zlokalizowanych blisko miejsc problemowych. 

 

Tadeuszowi Czerwieckiemu 

1. Grzegorz Kochanowicz, potwierdził, że Ustawa Prawo wodne od 24 sierpnia br. 

zlikwidowała definicję ścieków opadowych. Prawo wodne wchodzi w życie od 1 stycznia    

2018 r. W chwili obecnej mieszkańcy nie będą ponosić opłat za odprowadzanie wód 

opadowych. Obowiązek taki nastąpi po 1 stycznia 2018 r. W tej chwili mamy tzn. okres 

przejściowy. Nie jest prawdą, że PWiK nie złożył spółdzielniom propozycji nowej umowy         

w związku ze zmianą stanu prawnego. 21 września br. PWiK otrzymało pismo od 

Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej, z treści którego wynikało, że spółdzielnia 

nie chce korzystać z usług PWiK przy odprowadzeniu wód opadowych od 24 sierpnia br.. 

PWiK, 22 września skierował pisma do spółdzielni mieszkaniowych w opisem aktualnego 

stanu prawnego z propozycjami zawarcia nowej umowy. Brak odpowiedzi zwrotnej od 

Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej spowodował wystawienie 9 października br. 

przez PWiK noty obciążeniowej  za okres bezumownego korzystania z sieci deszczowej. 

Nota obciążeniowa została przez Międzyzakładową Spółdzielnię Mieszkaniową odesłana,                      

z informacją, że spółdzielnia nie będzie płacić za odbiór wód opadowych. PWiK ponownie 

zwrócił się do spółdzielni z propozycją zawarcia umowy wraz z informacją, że w przypadku 

nie zawarcia umowy zostanie wypowiedziana usługa odprowadzania wód opadowych. 

Podstawą do podpisania umowy jest świadczenie usług odprowadzenia wód opadowych. 

Jest to umowa zawarta pomiędzy dwoma podmiotami na wykonanie konkretnej usługi. Jeśli 

spółdzielnie nie chcą aby PWiK świadczył taką usługę, nie pozostaje nic innego aby 

zablokować wyloty sieci deszczowej i zaprzestać świadczenia niechcianej przez spółdzielnie 

usługi. Podłączenie się do kanalizacji deszczowej nie jest obowiązkowe, a podmioty mogą 

wyposażyć się we własne instalacje rozsączania wód opadowych do gruntu . Głównym 

zadaniem miejskiej kanalizacji deszczowej jest odwadnianie ulic. Nieprawdą jest, że inne 

przedsiębiorstwa wodociągowo- kanalizacyjne działające w innych miastach łącza opłaty za 

odprowadzanie wód opadowych z opłatami za wodę i ścieki komunalne. Takie działanie jest 

niezgodne z prawem. Na 200 dotychczasowych odbiorców usługi odprowadzania wód 

opadowych, nowe umowy zawarło 70% z nich. Łukasz Kurzyna dodał, że Miasto Suwałki 

wiele lat temu zdecydowało się na przekazanie sieci deszczowej dla spółki miejskiej co 

wydzieliło opłaty za odprowadzenie wód deszczowych z opłat za wodę i ścieki komunalne.      

W większości samorządów, sieć deszczowa utrzymywana jest z budżetów miast stąd nie jest 

tam pobierana opłata za odprowadzanie wód opadowych. Około 70 miast w Polsce pobiera 
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opłaty za korzystanie z sieci deszczowej. Jest to zgodne z prawem co potwierdził Naczelny 

Sąd Administracyjny. Są sygnały, że ministerstwo w krótkim czasie dopracuje przepisy 

Ustawy Prawo wodne w zakresie wód opadowych. 

2. Prezydent poinformował, że na każdym parkometrze Strefie Płatnego Parkowania                     

w Suwałkach jest umieszczony numer telefonu do operatora Strefy. Ponad to za parkowanie 

można płacić przy pomocy telefonów komórkowych.  

 

Zdzisławowi Koncewiczowi 

1. Prezydent odpowiedział, że sytuacja zostanie przeanalizowana i jeśli zaistnieje taka 

potrzeba, sygnalizacja zostanie przeprogramowana. 

2. Prezydent odpowiedział, że po przeprowadzeniu analizy zostaną zmienione nastawy 

techniczne urządzeń odpowiadających za automatyczne sterowanie oświetleniem miejskim. 

 

Zbigniewowi Romanowi De- Mezer 

Prezydent odpowiedział, że po zmianie z osobowej obsługi opuszczania rogatek na 

automatyczną na przejeździe kolejowym na ulicy Sejneńskiej, średni czas zamknięcia 

przejazdu uległ realnemu, znacznemu wydłużeniu. Polecił przygotowanie wniosku przez 

Komendanta Straży Miejskiej do PKP o poprawienie tej sytuacji poprzez skrócenie cyklu 

zamknięcia przejazdu. Zaapelował o wsparcie tej sprawy przez pozostałe służby. 

 

Irenie Schabieńskiej 

1. Prezydent odpowiedział, że sprawa montażu dodatkowego oświetlenia w okolicy 

przystanku komunikacji miejskiej przy ulicy Świerkowej, na wysokości ulicy Chabrowej, 

jest w trakcie realizacji.  

2. Prezydent odpowiedział, że sprawa jest w trakcie realizacji. Na skrzyżowaniu ulic 

Świerkowej i Chabrowej zostanie umieszczone lustro. 

3. Prezydent odpowiedział, że Miasto Suwałki jest liderem projektu pn. Rozwój 

kompetencji kadr subregionu suwalskiego”. Kwota na dofinansowania kształcenia jest 

imponująca. Niestety procedury są zawiłe i czasochłonne.  E. Sidorek dodała, że biuro 

projektu pracuje i przygotowuje dokumentację. W chwili obecnej dopracowywany jest 

regulamin, który stanowi podstawę właściwej realizacji projektu. 

4.  Ewa Sidorek odpowiedziała, że w przyszłym miesiącu poddana zostanie analizie 

realizacja zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. Rokrocznie wykonywana jest 

analiza zwolnień nauczycieli, zagrożenia i perspektywy. Miasto przygotowywało się do 

ewentualnych skutków reformy jeszcze przed jej wprowadzeniem. Duży nacisk położono na 

nakłonienie nauczycieli mających uprawnienia emerytalne do odejść na emerytury. Dzięki 

temu 14 nauczycieli odeszło na emeryturę. Część nauczycieli, którzy stracili pracę                       

w związku z cofnięciem obowiązku szkolnego 6- latków, została przesunięta do oddziałów 

przedszkolnych. Dokonano wielu przesunięć nauczycieli między jednostkami co 

maksymalnie zminimalizowało ilość zwolnień. Godziny nadliczbowe, których jest sporo, 

nie przekładają się bezpośrednio na etaty. Większość godzin nadliczbowych jest na 

nauczanie indywidualne i  zajęcia z rewalidacji. Duża liczba godzin jest przekierowana na 

zastępstwa długoterminowe. W roku szkolnym 2015/2016 zanotowano 13500 zastępstw, 

wzrost w stosunku do okresu poprzedniego o 3400 zastępstw doraźnych                                            
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i długoterminowych. W roku szkolnym 2016/2017 było podobnie. W obecnym roku 

szkolnym już zanotowano 15000 czyli już osiągnięto poziom zeszłego roku. Dla złagodzenia 

skutków reformy, Miasto zaproponowało mniejsze grupy uczniów w klasach praktycznej 

nauki zawodu. Większość z dziewięciu zwolnionych nauczycieli oczekuje na cząstki etatu, 

a gdzie nie jest to możliwe, niestety pozostaną bez pracy w zawodzie. Urlopy zdrowotne        

w latach poprzednich były nagminne. W tej chwili, po weryfikacji komisji lekarskiej, ich 

ilość gwałtownie spadła.  

Grzegorzowi Gorlo 

Prezydent poinformował, że Rada Nadzorcza PWiK ogłosiła konkurs, wybrano 

zwycięskiego kandydata na stanowisko Prezesa Zarządu i ta kandydatura została 

zatwierdzona. Następnie wyszły na jaw nowe okoliczności, nieznane Prezydentowi w dniu 

podejmowania opinii, czego skutkiem była rewizja  poprzedniej decyzji wydającej 

pozytywną opinię dot. kandydatury Pana Górskiego. Prezydent zwrócił się do Rady 

Nadzorczej o ponowne ogłoszenie konkursu. Prezydent nie posiadał wiedzy w kwestii 

uczestniczenia Pana Górskiego w opracowywaniu i zatwierdzeniu zasad konkursu na 

Prezesa Zarządu. Prezydent nadmienił, że jeśli Pan Górski miał w planie kandydowanie na 

to stanowisko, powinien dużo wcześniej złożyć rezygnację z zasiadania w Radzie 

Nadzorczej spółki. Prezydent nie wiedział o powiązaniach Pana Górskiego z jednym                 

z radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. Formalne uchybienia w dokumentach nie miały 

wpływu na odrzucenie któregokolwiek z kandydatów. Prezydent stwierdził, że ma pełne 

zaufanie do Rady Nadzorczej PWiK. 

 

Karolowi Kornelukowi 

1.  Prezydent odpowiedział, że w tej chwili nie mamy dokładnych danych i  informacji na 

temat tego zjawiska. Po zwróceniu się do Stacji Epidemiologiczno- Sanitarnej w Suwałkach                    

i uzyskaniu informacji dotyczących ilości odmowy szczepień w Suwałkach, informacja 

zostanie przedstawiona radnym Rady Miejskiej na piśmie. 

2.  Prezydent odpowiedział, że odpady komunalne są odbierane niezależnie od ich ilości 

stąd nielogiczne jest spalanie śmieci przez mieszkańców. Miasto prowadzi program 

ograniczenia emisji szkodliwych substancji poprzez udzielanie dotacji na przyłączenia do 

sieci gazowniczej, ciepłowniczej i wymianę starych pieców centralnego ogrzewania. Ponad 

to Straż Miejska reaguje na zgłoszenia mieszkańców i sprawdza zawiadomienia. Na Osiedlu 

Północ umiejscowiona jest stacja pomiarowa monitorująca stan powietrza w Suwałkach. 

Miasto zwróciło się o jej przeniesienie w okolice Zalewu Arkadia lub przy ulicy Sejneńskiej 

przy Zespole Szkół nr 4. Niestety zgoda na taką operację zależy od braku w pobliżu stacji 

czynnych kominów dymowych.  

3. Prezydent poinformował, że Rada Nadzorcza PWiK ogłosiła konkurs, wybrano 

zwycięskiego kandydata na stanowisko Prezesa Zarządu i ta kandydatura została 

zatwierdzona. Następnie wyszły na jaw nowe okoliczności, nieznane Prezydentowi w dniu 

podejmowania opinii, czego skutkiem była rewizja  poprzedniej decyzji wydającej 

pozytywną opinię dot. kandydatury Pana Górskiego. Prezydent zwrócił się do Rady 

Nadzorczej o ponowne ogłoszenie konkursu. Prezydent nie posiadał wiedzy w kwestii 

uczestniczenia Pana Górskiego w opracowywaniu i zatwierdzeniu zasad konkursu na 

Prezesa Zarządu. Prezydent nadmienił, że jeśli Pan Górski miał w planie kandydowanie na 
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to stanowisko, powinien dużo wcześniej złożyć rezygnację z zasiadania w Radzie 

Nadzorczej spółki. Prezydent nie wiedział o powiązaniach Pana Górskiego z jednym                  

z radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. Formalne uchybienia w dokumentach nie miały 

wpływu na odrzucenie któregokolwiek z kandydatów. Prezydent stwierdził, że ma pełne 

zaufanie do Rady Nadzorczej PWiK. 

4. Prezydent odpowiedział, że teren u zbiegu ulic Świerkowej i Jana Pawła II jest terenem 

prywatnym i nie mamy większego wpływu na jego zagospodarowanie. Nie znamy również 

planów właściciela dotyczących tego terenu. 

5. Prezydent odpowiedział, że koszty jakie samorząd ponosi na utrzymanie schroniska 

ciągle rosną i należy poważnie przeanalizować  możliwości przekazania opieki i obsługi 

bezdomnych zwierząt dla innych podmiotów takich jak np. organizacje pozarządowe. 

 

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

Prezydent odpowiedział, że koordynacja prac remontowych jest konieczna. Za wszystko 

odpowiada Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. ZDiZ zostanie pouczony w kwestii 

uczulenia pracowników na konieczność mądrego planowania i  koordynacji prac. 

 

Ad pkt. 36 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Wojciech Pająk zaproponował aby w punkcie obrad dotyczącym interpelacji nie zajmować się 

sprawami typu dziura w jezdni, ponieważ od takich spraw są odpowiednie służby i należy im 

to zgłosić. Zaproponował aby stworzyć portal internetowy tj. „Napraw to” i tam mieszkańcy     

i radni będą mogli zgłaszać tego rodzaju sprawy. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że część wypowiedzi, komentarzy i ich miejsce podczas 

sesji nie jest do końca zgodna z zasadami przyjętymi w statucie i ustawach. Wiele spraw 

poruszanych w interpelacjach można zgłosić jako oświadczenia radnych. Przewodniczący 

przytoczył zapisy Statutu Miasta Suwałk dotyczące interpelacji i zapytań radnych. 

 

Więcej wniosków i oświadczeń radnych nie stwierdzono. 

 

Czesław Renkiewicz zaprosił radnych i mieszkańców na wydarzenia kulturalne w mieście 

Suwałki. 

 

Ad pkt. 37  

Zamknięcie obrad. 

 

Kolejna sesja planowana jest na dzień 29 listopada 2017r. o godz. 1000 w sali nr 26 Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Przewodniczący zamknął XXXVII sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                            
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        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządził:                                                                  

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


